[image: ][image: ][image: ][image: ][image: ][image: ]ΕΞΑΙΡΕΣΕΙΣ ΤΡΙΤΗΣ ΚΛΙΣΗΣ

	α)	Γενική
πληθυντικού

-um  (αντί  - ium)





β)	Γενική πληθυντικού

-ium (αντί - um)
	pater, patris (ΑΡΣ)= πατέρας	Patrum

	
	mater, matris (ΘΗΛ)= μητέρα	matrum

	
	frater, fratris (ΑΡΣ)= αδελφός	fratrum

	
	canis, canis = σκύλος	Canum

	
	iuvenis,iuvenis (ΑΡΣ) =νέος	iuvenum

	
	suboles, subolis (ΑΡΣ)=απόγονοι	subolum

	
	senex, senis (ΑΡΣ)= γέροντας	Senum

	
	sedes, sedis (ΘΗΛ)= κάθισμα	sedum (sedium)

	
	dos, dotis (ΘΗΛ) =προίκα	Dotium

	
	Samnis, Samnitis (ΑΡΣ)=Σαμνίτης	Samnitium

	
	penates (ΑΡΣ)= πατρογονικοί θεοί	penatium



[image: ][image: ][image: ][image: ][image: ]γ)	Γενική
πληθυντικού

-ium  και  –
um

laus, laudis (ΘΗΛ)= έπαινος	laud(i)um
[image: ]virtus, virtutis (ΘΗΛ)= αρετή	virtut(i)um
[image: ]mensis, mensis (ΑΡΣ)= μήνας	mens(i)um
caedes, caedis (ΘΗΛ)= σφαγή	caed(i)um
[image: ][image: ][image: ]clades, cladis (ΘΗΛ)=καταστροφή	clad(i)um aetas, aetatis (ΘΗΛ)= ηλικία	aetat(i)um aequitas, aequitatis (ΘΗΛ)=ισότητα	aequitat(i)um civitas, civitatis (ΘΗΛ)=πολιτεία	civitat(i)um dignitas, dignitatis (ΘΗΛ)=κύρος	dignitat(i)um

honestas, honestatis (ΘΗΛ)=τιμή
frugalitas,	frugalitatis
(ΘΗΛ)=ολιγάρκεια

honestat(i)um frugalitat(i)um

[image: ][image: ][image: ][image: ][image: ][image: ][image: ][image: ][image: ][image: ][image: ][image: ][image: ][image: ]vetustas, vetustatis(ΘΗΛ)=αρχαιότητα	vetustat(i)um utilitas, utilitatis (ΘΗΛ)=χρησιμότητα	utilitat(i)um locuples, locupletis (ΑΡΣ)=πλούσιος	locuplet(i)um adulescens, adulescentis (ΑΡΣ)= νεαρός	adulescent(i)um ius, iuris (ΟΥΔ)= το δίκαιο	iur(i)um
	δ) Αιτιατική
ενικού		 - im	(αντί	 - em)		και αφαιρετική ενικού		-i (αντί -e)
δ) Αφαιρετική ενικού

-i και –e
	turris, turris (ΘΗΛ)= πύργος	turrim, turri

	
	Tiberis, Tiberis (ΑΡΣ)= Τίβερης	Tiberim, Tiberi

	
	Neapolis, Neapolis (ΘΗΛ)=Νεάπολη	Neapolim,
Neapoli

	
	vis (ΘΗΛ)= η δύναμη	vim, vi

	
	rete, retis (ΟΥΔ)= δίχτυ	rete και reti

	
	civis, civis (ΑΡΣ)= πολίτης	cive και civi

	
	navis, navis (ΘΗΛ)= πλοίο	nave και navi

	
	avis, avis (ΘΗΛ)= πουλί	ave και avi

	
	unguis, unguis (ΑΡΣ)= νύχι	ungue	και
ungui

	
	locuples, locupletis (ΑΡΣ)=πλούσιος	locuplete	και
locupleti

	
	adulescens, adulescentis (ΑΡΣ)= νεαρός	adulescente και
-i



ΑΝΩΜΑΛΑ Γ΄ΚΛΙΣΗΣ




senex (αρς,




vis (θηλ,
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bos (αρσ. ή θηλ., βόδι)caro (θηλ,  κρέας) γέροντας)

δύναμη)

ΟΝ	Bos	caro	Senex	Vis ΓΕΝ	bov-is	carn-is	sen-is	- ΔΟΤ	bov-i	carn-i	sen-i	-
ΑΙΤ	bov-em	carn-em	sen-em	Vim
ΚΛΗΤ Bos	caro	Senex	-
ΑΦ	bov-e	carn-e	sen-e	Vi ΟΝ	bov-es	carn-es	sen-es	Vires ΓΕΝ	bov-um και boum	carn-ium	sen-um	Virium ΔΟΤ	bobus και bubus	carn-ibus	sen-ibus	Viribus
ΑΙΤ	bov-es	carn-es και carnis  sen-es	vires και viris
ΚΛΗΤ bov-es	carn-es	sen-es	Vires
ΑΦ	bobus και bubus	carn-ibus	sen-ibus	Viribus




ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ

ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ

ΟΝ	Dido (Διδώ)	Geryon / Geryon-es(Γηρυόνης)
ΓΕΝ	Didon-is / Did-us	Geryonis / Geryon-ae
ΔΟΤ	Didon-i / Did-o	Geryoni / Geryon-ae
ΑΙΤ	Didon-em / Did-o	Geryonem / Geryonen
ΚΛΗΤ	Dido	Geryon / Geryon-e
ΑΦ	Didon-e	Geryone

ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ
ΟΝ	Hercul-
es(Ηρακλής)
ΓΕΝ	Hercul-is	/ Hercul-i

ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ Plato / Platon (Πλάτων) Platon-is

ΔΟΤ	Hercul-i	Platon-i

ΑΙΤ	Hercul-em	/ Hercul-en

Platon-em / Platon-a

ΚΛΗΤ	Hercul-e / Hercl-e	Plato / Platon
 ΑΦ 	Hercul-e 	Platon-e 	

ΤΕΤΑΡΤΗ ΚΛΙΣΗ

[bookmark: _GoBack]ΑΡΣΕΝΙΚΟ ΚΑΙ ΘηΛυΚΟ




ΟΥΔΕΤΕΡΟ

ΟΝ	-us	-u ΓΕΝ	-us	-us ΔΟΤ	-ui	-u ΑΙΤ	-um	-u ΚΛΗΤ	-us	-u ΑΦ	-u	-u ΟΝ	-us	-ua

ΓΕΝ	- uum

-uum

ΔΟΤ	-ibus	-ibus
ΑΙΤ	-us	-ua
ΚΛΗΤ	-us	-ua
 ΑΦ 	-ibus 	-ibus 	




ΕΞΑΙΡΕΣΕΙΣ ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ dom-us (οίκος)
dom-us / domi
dom-ui dom-um dom-us dom-o
ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ
dom-us
dom-uum / domorum
dom-ibus dom-os dom-us
  dom-ibus 	

ΠΕΜΠΤΗ ΚΛΙΣΗ ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ ΟΝ       -es
ΓΕΝ	-ei
ΔΟΤ	-ei ΑΙΤ	-em ΚΛΗΤ	-es
ΑΦ	-e
ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ
ΟΝ	-es ΓΕΝ	-erum ΔΟΤ	-ebus ΑΙΤ	-es ΚΛΗΤ	-es
ΑΦ	-ebus






ΓΕΝΙΚΑ
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ΔΙΑΦΟΡΕΤΙΚΑ ΓΕΝΗ

ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΑ ΜΕ ΙΔΙΟΜΟΡΦΙΕΣ

o	caelum, -i (ΟΥΔ, β΄, ουρανός), πληθ. : caeli, -orum (ΑΡΣ, β΄)
o	locus, -i (AΡΣ, β΄, τόπος), πληθ. loca, -orum (ΟΥΔ, τόποι)
και loci, orum (ΑΡΣ)

o	ficus,  -i (ΘΗΛ,  β΄,  συκιά,  από  τη  δ΄κλ.όσες  πτώσεις λήγουν σε -us και -u  )
o	elephas, antis (ΑΡΣ,  γ΄,  ελέφαντας)  και elephantus,  - i (β΄)
o	plebs, -bis (ΘΗΛ, γ΄, λαός, πληβείοι) και plebes, -ei (ε΄)
o	luxuria, -ae (ΘΗΛ, α΄, τρυφή) και luxuries, -ei (ε΄)
o	materia, -ae (ΘΗΛ, α΄, ύλη) και materies, -ei (ε΄)
o	domus, -us (ΑΡΣ, δ΄, οίκος, αλλά και πτώσεις από τη β΄)
o	vesper, -i (ΑΡΣ, β΄, εσπέρα και από γ΄κλ.γεν.και αφ.εν.)
και vespera, -ae (ΘΗΛ, α΄)



ΔΕΝ ΕΧΟΥΝ ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟ

o	Τα κύρια ονόματα, όπως : Cicero, Catilina, Antonius
o	Τα	ονόματα αφηρημένων εννοιών,	όπως :	iustitia
(δικαιοσύνη), senecta (γηρατειά)
o	plebs (λαός, πληβείοι)

o	Τα ονόματα ύλης όπως: aurum (χρυσός)
o	Τα  ονόματα φυσικών  σωμάτων  ή  φαινομένων,  όπως :
luna (σελήνη), vesper (εσπέρα)


ΔΕΝ 	ΕΧΟΥΝ ΕΝΙΚΟ

o	Τα ονόματα λαών (έχουν ενικό σαν επίθετα), όπως : Galli, Romani.
o	Τα ονόματα οροσειρών
o	Τα ονόματα κάποιων πόλεων
o	arma, -orum (ΟΥΔ, β΄, όπλα)
o	divitiae, -arum (ΘΗΛ, α΄, πλούτος)
o	moenia, -ium (ΟΥΔ, γ΄, τείχη)
o	tenebrae, -arum (ΘΗΛ, α΄, σκοτάδι)
o	insidiae, -arum (ΘΗΛ, α΄, ενέδρα)
o	liberi, -orum (ΑΡΣ, β΄, τέκνα)
o	fores, -ium (ΘΗΛ, γ΄, πόρτα δίφυλλη) (σπάνιος ο ενικός
foris, -is)
o	hiberna, -orum (ΟΥΔ, β΄, χειμερινό στρατόπεδο)
o	penates, -ium (ΑΡΣ, γ΄, πατρογονικοί θεοί)



ΕΧΟΥΝ ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟ ΑΛΛΑ 	ΜΕ ΔΙΑΦΟΡΕΤΙΚΗ ΣΗΜΑΣΙΑ

o	auxilium,	-ii/	-i (ΟΥΔ,	β΄,	βοήθεια)  auxilia,	- orum(επικουρικό στράτευμα)
o	castrum,	-i (ΟΥΔ,	β΄,φρούριο) castra,	- orum (στρατόπεδο)
o	copia,	-ae (ΘΗΛ,	α΄,	αφθονία) copiae,	-
arum(στρατεύματα)
o	littera, -ae (ΘΗΛ, α΄, γράμμα του αλφαβήτου) litterae, - arum (επιστολή, λογοτεχνία)
o	opera, -ae (ΘΗΛ, α΄, κόπος) operae, -arum (εργάτες)
o	(ops), opis (ΘΗΛ, γ΄, βοήθεια)  opes, opium (δυνάμεις)
o	finis, -is (ΘΗΛ, γ΄, όριο, τέλος) fines, ium (σύνορα)
o	pars,	-rtis (ΘΗΛ,	γ΄,	μέρος) partes,	-ium (πολιτικό κόμμα)
o	supplicium,	-ii	/	-i (ΟΥΔ,	β΄,τιμωρία) supplicia,	- orum(λατρεία)
o	pugillaris, -is (ΘΗΛ, γ΄, πλίθρα) pugillares, -ium (πλάκες
αλειμμένες με κερί)
o	cera,	-ae (ΘΗΛ,	α΄,	κερί) cerae,	-arum (πλάκες αλειμμένες με κερί)
o	stipendium,	-ii	/	-i (ΟΥΔ,	β΄,μισθός) stipendia,	-
orum(στρατιωτική θητεία)
o	exilium,	-ii	/	-i (ΟΥΔ,	β΄,εξορία)  exilia,	- orum (εξόριστοι)
o	mos, moris (ΑΡΣ, γ΄, συνήθεια, έθιμο) mores, -um (ήθη,
θεσμοί)
o	carcer, -eris (ΑΡΣ, γ΄, φυλακή) carceres, -um (βαλβίδα)
o	frumentum,	-i (ΟΥΔ,	β΄,δημητριακά) frumenta,	-

orum(γεννήματα)
o	murus, -i (ΑΡΣ΄,β΄, ο τοίχος) mura, -orum (τα τείχη)











































ΔΕΝ ΕΧΟΥΝ ΟΛΕΣ ΤΙΣ ΠΤΩΣΕΙΣ

	iussu /iniussu / natu ανήκουν	σε	ουσιαστικά	δ΄κλίσης χωρίς άλλες πτώσεις.
o	Το  όνομα opis (ΘΗΛ, γ΄, βοήθεια)  δεν έχει ονομαστική και κλητική ενικού.
o	Το όνομα vis (ΘΗΛ, δύναμη).
o	Τα ονόματα της ε΄κλίσης εκτός των dies (ΑΡΣ, ημέρα) και res (ΘΗΛ, πράγμα)
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